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Palotás Község Önkormányzata 

Képviselő-testületének 
 

17. számú nyilvános ülés 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 
Készült:  Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. szeptember 28-án 
     megtartott közmeghallgatással egybekötött testületi üléséről. 
 
 
N a p i r e n d:  
 
 

1./ Erdőtarcsa Község csatlakozása a Héhalmi központú meglévő szennyvíz-elvezetési    
     agglomerációhoz         97/2015.(IX.28.) határozat 

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
 
 
 

KÖZMEGHALLGATÁS NAPIRENDJEI: 
 
1./ Tájékoztató a 2014. évi önkormányzati feladatok végrehajtásáról 

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
 2./ A 2015. évi főbb fejlesztési tervek ismertetése 
  Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
 3./ Egyebek 
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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
17. számú nyilvános ülési 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 

 
Készült:  Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. szeptember 28-án  
                megtartott közmeghallgatással egybekötött testületi üléséről 
 
Testületi ülés helye: Mihályfi Ernő Művelődési Ház és Könyvtár 
                                  Palotás, Szabadság út 26.. 
 
Jelen vannak: Szabó Mihály polgármester, Komáromi Tibor alpolgármester, Hasznosi 
Norbert, Majer Zsuzsanna, Siposné Kiss Mónika, Uhrin János önkormányzati képviselők 
Tanácskozási joggal: dr. Tóth Gabriella jegyző 
Jegyzőkönyvvezető: Varga Anita ügyintéző 
 
Szabó Mihály polgármester köszönti a képviselő-testület tagjait, megállapítja, hogy az 7 fős 
testületből 6 fő jelen van, az ülés határozatképes, a rendkívüli testületi ülést megnyitja. 
 
A polgármester javaslatot tesz a rendkívüli ülés napirendjére. 
A képviselő-testület a rendkívüli ülés napirendjére tett javaslatot elfogadja, mely az alábbi: 
 
Napirend: 
1./ Erdőtarcsa Község csatlakozása a Héhalmi központú meglévő szennyvíz-elvezetési    
     agglomerációhoz.     
 
 
I. NAPIREND: 
 

Erdőtarcsa Község csatlakozása a Héhalmi központú meglévő szennyvíz-elvezetési   
agglomerációhoz 

(határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: Erdőtarcsa Község a települési kommunális szennyvizek 
elvezetésének és tisztításának megoldása érdekében a Héhalmi központú meglévő szennyvíz-
elvezetési agglomerációhoz szeretne csatlakozni. A héhalmi szennyvíztisztító telep 
üzemeltetője nyilatkozott, hogy nincs akadálya a csatlakozásnak. Erdőtarcsa csatlakozásához 
az 5 település önkormányzatának hozzájárulása szükséges. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Erdőtarcsa csatlakozásával kisebb lehet majd a lakosságra 
jutó teher? 
 
Szabó Mihály polgármester: Nem lesz kisebb a lakosságra jutó teher, viszont előny a 
hatékonyabb üzemeltetés lehet. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
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A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

97/2015.(IX.28.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata a Márkus és társai Kft által 10/2015. munkaszámon 
készített „Vanyarc és térsége szennyvíz-elvezetési agglomeráció lehatárolási 
tanulmány” és a héhalmi szennyvíztisztító telep üzemeltetőjének nyilatkozata alapján 
támogatja, hogy Erdőtarcsa Község a települési kommunális szennyvizek elvezetésének 
és tisztításának megoldása érdekében a 25/2002. (II.27.) Korm.rendelet 2. számú 
mellékletében feltüntetett Héhalmi központú meglévő szennyvíz-elvezetési 
agglomerációhoz csatlakozzon. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 

 
 

S Z Ü N E T 
 

 
A képviselő-testület munkáját KÖZMEGHALLGATÁSSAL folytatja az alábbi 
napirendekkel: 
 
N a p i r e n d: 
1./ Tájékoztató a 2014. évi önkormányzati feladatok végrehajtásáról 
2./ A 2015. évi főbb fejlesztési tervek ismertetése 
3./ Egyebek 
 
Megjelent lakosok:  51 fő 
 
Jegyzőkönyvvezető: Varga Anita ügyintéző 
 
 
I. NAPIREND: 
 

Tájékoztató a 2014. évi önkormányzati feladatok végrehajtásáról 
(tájékoztató a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
II. NAPIREND: 

A 2015. évi főbb fejlesztési tervek ismertetése 
(tájékoztató a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
III. EGYEBEK: 
 
Hozzászólások, kérdések: 
 
Matiszlovics Miklósné állampolgár: A Mikszáth úton, ahol befordulunk a kis utcába az 
aszfaltos út megrepedt csatornázás után. Ebben az utcában egysoros járda van az egyik oldalon, 
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van olyan hely, ahol nem is lehet rajta közlekedni, meg van süllyedve, az útról ide folyik az 
esővíz. Az esővíz lefolyásának megoldásában segítséget kérek. 
 
Szabó Mihály polgármester: Helyszínen már egyeztettünk a problémáról, ígéretet tettem, 
hogy szeptember végén, október elején visszatérünk és megoldjuk közösen, kis türelmet kérek 
még ebben. 
 
Reichardt Józsefné állampolgár: A Nefelejcs úton se járda, se út nincs, nem lehet 
közlekedni, augusztusra ígérték, hogy helyreállítják, még nem történt semmi. 
A szennyvízdíjról lehet már valamit tudni, mennyit kell fizetni? 
 
Szabó Mihály polgármester: Megvárjuk az október 10-ét, erre a határidőre ígérték a 
helyreállítást, a vállalkozónak kellene ezt a problémát megoldani, amennyiben nem, akkor 
megoldjuk mi, télre nem szabad, hogy úgy maradjon. Erre az utcára és a Határ útra nyújtottunk 
be pályázatot, azonban információink szerint kevés remény van rá, hogy ezeket az utcákat 
aszfaltburkolattal most el tudjuk látni, pedig terveink között szerepel.  
A díj mértékét az energiahivatal állapítja meg, a rezsidíj csökkentés miatt az előző évi 
csatornadíj alapján kellene megállapítani nekik. Abban bízunk, hogy visszamenőlegesen nem 
lesz megállapítva a díj, csak 2016-ban kerül megállapításra. Jelen pillanatban pontos választ 
erre azonban senki nem tud adni.  
 
Varga Csaba állampolgár: A szennyvíz bejuttatását a csatornában szivattyúval kell 
megoldanunk, melynek áramdíja igen magas, ez a díj kompenzálásra kerül-e a szennyvízdíj 
megállapításakor? A szolgáltatóval, illetve üzemeltetővel egyedi szerződéseket nem kötöttünk, 
tehát úgy fognak megállapítani csatornadíjat, hogy nem kötöttünk szerződést. 
 
Szabó Mihály polgármester: A szolgáltató az ÉRV Zrt., helyben a Dél-Nógrádi Vízmű Kft, 
addig szerződést nem köt, amíg nem kap utasítást, amíg nem köt szerződést, addig nem vethet 
ki díjat. Amikor a csatornadíjat megállapítja az energiahivatal, ők akkor fognak szerződést 
kötni, ezt a tájékoztatást kaptuk. A szolgáltató jelezte, hogy ahol átemelő szivattyúk vannak, ott 
egyfajta kompenzáció lesz, ez majd a szerződésben fog megjelenni.  
 
Gyöngyösi Gábor iskolaigazgató: Az idei tanévkezdés alkalmával közel 150 gyermek kapott 
iskolakezdési települési támogatást, melyet az iskola és a szülők nevében is szeretnék 
megköszönni az önkormányzatnak. Említésre kerültek az önkormányzati intézmények és 
azokkal kapcsolatos beruházások. Ne felejtsük el, hogy az iskola az önkormányzat tulajdona, 
bár nem könnyű a helyzetünk, ha hasonló pályázat kerül kiírásra, amely tudja segíteni az 
intézményt, akkor kerüljön be a körbe. 
 
Szabó Mihály polgármester: Az iskolával napi kapcsolatban vagyunk, amíg mi voltunk a 
fenntartók kevesebbet jártunk oda. Ugyanúgy próbálunk segíteni, de keretünk sajnos nem 
nagyon van, kisebb feladatokat igyekszünk megoldani. Iskolafejlesztéssel kapcsolatban 
országgyűlési képviselő úrral folyamatosan egyeztetünk, tárgyalunk, olyan kijelentést tett, 
hogy ha Dél-Nógrádban iskolafejlesztésre kerül sor, akkor az Palotáson lesz. A  pásztói 
járásban kettő iskolai körzetközpont alakult ki Pásztón és Palotáson. Arra törekszünk, azon 
munkálkodunk, hogy itt egy olyan intézmény legyen, ami hosszú távon szolgálja Palotás és a 
térség oktatását, bízunk benne, hogy ez mihamarabb megvalósul. 
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Varga Gábor állampolgár: Másfél hónappal ezelőtt megjelent nálunk a patkány, azt kellene 
kideríteni, hogy honnan, kitől jöhetnek és miért nem irtják. Az önkormányzat vizsgálja meg, 
hogy honnan jönnek. 
A hulladékégetéssel nagyon sok probléma van, jó lenne, ha az önkormányzat véget vetne a 
füstölésnek, ki kell szabni a büntetetést. Mindenki ki tudna alakítani a kertjében 
komposztálóhelyet, nem kellene önkormányzati büntetés sem, hanem véget kellene vetni ennek 
a helyzetnek. Az önkormányzatnak be kellene tiltani mindennemű égetést a településen.  
 
Szabó Mihály polgármester: Az égetéssel kapcsolatban már tettünk lépéseket, hogy 
megszűnjön a füstölés. Ha sikerülne a zöldhulladék begyűjtés bevezetése, akkor kevesebb 
lenne a háztartásokban az égetés. A patkányokra vonatkozóan, igazából az önkormányzat nem 
tud eljárást kezdeményezni, mindenkinek saját kötelessége, hogy a rágcsálókat irtsa. 
Egészségügyi kártevők elleni védekezés az ÁNTSZ hatáskörébe tartozik, ők az eljáró hatóság.  
 
Jakabffy Béláné állampolgár: Kérni szeretnék az önkormányzattól, nagyon sok idős 
panaszkodik, hogy a temetőben csak középen vágják le a közmunkások a fűvet, viszont mi nem 
tudjuk megoldani a sírok között a fűnyírást, akár anyagilag is hozzájárulnánk, hogy ez 
megtörténjen. Az Ifjúság úton a csatornaberuházás és az útépítés alkalmával keletkezett 
hulladékot benyomták az árokba, így képtelenek vagyunk az árokban a rendes fűnyírásra, mert 
tele vannak kövekkel, hulladékkal az árkok.  
 
Szabó Mihály polgármester: Vannak többen a településen, akik vállalnak fűnyírást, a 
legszerencsésebb az lenne, ha megbíznák ezeket az embereket. Az önkormányzat addig nem 
tudja ezt vállalni, amíg a zöldterületeink vágását nem tudjuk megoldani a közmunkásokkal. A 
közmunkásoknak én nem engedélyezem a temetőben a sírok közötti fűnyírást, mert nem 
győzzük ellátni a többi területet. Valamint nagy értékű síremlékek vannak, melyekben a 
gépekkel lehetséges, hogy több kárt okoznának, mint hasznot. A szennyvízberuházás kapcsán 
az árkok kitakarítását jelezni fogjuk a kivitelezőnek, hogy oldja meg. 
 
Reichardt Józsefné állampolgár: Akinek sok zöldhulladék, sok fa van az ingatlanán, nem 
tudja megoldani a komposztálást. Ki kellene jelölni egy napot, amikor a hulladékszállítók csak 
a zöldhulladékot szállítanák el a településről. 
 
Szabó Mihály polgármester: Más településen is a közszolgáltató szállítja el plusz 
szolgáltatási díjért a zöldhulladékot, erre külön szerződést kötni nem tudunk, mint korábban 
elmondtam ezügyben már folynak az egyeztetések. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Szeretném megköszönni a jelenlévőknek és azoknak is 
akik nincsenek jelen, hogy rám szavaztak és bekerültem a képviselő-testületbe, ezt mondhatom 
a képviselő-társaim nevében is. Ha valakinek bármilyen problémája van, amivel megkeres 
minket, szívesen tolmácsoljuk azt. Az égetéssel kapcsolatban, ennek is két oldala van. 
Tudomásul kell venni azt is, hogy ahol égetünk, ott füst is keletkezik. Valamilyen toleranciával 
egymás felé lenni kell mindaddig, amíg erre a problémára valamilyen megoldás nem születik. 
A képviselő-testület részéről és magam részéről is azon leszek, hogy a zöldhulladék szállítást 
meg tudjuk oldani a jövőben. A patkányok megjelenése valószínűleg tartom, hogy a 
szennyvízcsatorna bekötések miatt felszabadult emésztőktől lehetségesek. Ezeknek a 
betemetését, feltöltését már több ingatlanon elkezdték. Azok a tulajdonosok, akik a patkányok 
megjelenését észlelik úgy gondolom intézkednek.  
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A jövőben kerül elfogadásra Palotás község település rendezési terve, a testületi ülésen a 
képviselők egyik feladatként a tó és környezetének fejlesztését határozták meg. A fejlesztés 
fontos feladat kell hogy legyen turizmus szempontjából is sokat jelenthet. 
 
Szabó Mihály polgármester: Volt a közelmúltban egy pályázat, a ravatalozó teljes felújítására 
pályázatot nyújtottunk be, célunk egy több évtizedre megfelelő ravatalozó megépítése. 
Felvetődött már több alaklommal, hogy szerencsés lenne a temetőben urnafalat létesíteni, 
ennek pályázatnak a kapcsán is, ha igény van rá, akkor létesítenénk urnafalat is. 
 
 
Az állampolgárok részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester 
megköszöni a részvételt, a közmeghallgatást bezárja. 
 
 
 
 

Kmf. 
 
                 Szabó Mihály sk                              dr. Tóth Gabriella sk 
                  polgármester                                                                            jegyző 


